
 

 

Indholdsreferat af bestyrelsesmøde den 16. august 2023 kl. 17:30 

Mødested: Havnekontoret 

Deltagere: 
Jørgen Thorsell, JT, (formand) 
Knud Erik Nordby, KN, (næstformand) 
Lars Vestergaard, LV 
Erik Fuglsang, EF 
Erling Madsen, EM (referent) 
Otto Christiansen, OC 
Peter Moesgaard, PM 
Rasmus Poulsen, RP 
René van Laer, RvL 

 
Andre deltagere:  

Anders Söderberg, AS, (havnechef) 
 

Referat 
 

1. Godkendelse af indholdsreferat bestyrelsesmøde 14. juni 2023 

Godkendt uden bemærkninger. 
 

2. Saldobalance pr. 31/7-2023, v/AS 

Havnens samlede omkostninger til elektricitet er faldet med 20% procent i forhold samme periode 
2022, primært pga. mindre forbrug. Havnen har udskiftet mange lyskilder til LED. Havnens 
forsikringer steget med ca. 15%. Omkostninger til vagtordning er steget mad ca. 30% 
Omsætning for gæstesejlere har været stigende i maj og juni, mens juli har vist en fald på knap 30%. 
En tendens som bekræftes af mange andre havne i øresundsundregionen.  
 

3. Status - Modernisering af Havnen og dens faciliteter, herunder projektøkonomi, v/ AS & JT 

Rådgiverne arbejder planmæssigt med kvalificeringen af skitseprojektet. På 
kommunalbestyrelsesmødet fremførte et medlem, at moderniseringen vil ruinere nogle 
erhvervsdrivende. Erhvervsforeningen har efterfølgende spurgt alle medlemmer til deres 
forventninger til projektet, og svaret er entydigt - der er ikke hold i påstanden. Tværtimod udtales 
der stor glæde over planerne. Projektet-gruppen har stadig fokus på, at byggeriet skal undgå at 
genere erhvervsliv, foreninger og gæster, og mest muligt arbejde bør udføres fra vandsiden og i 
vinterhalvåret. 
 

4. Status - nyt fra HAU, v/JT 

Totalrådgiver og bygherrerådgiver præsenteres på næste HAU møde den 22. august.  
 
 



 

 

5. Status - verserende sag om økonomisk besvigelse, v/AS 

Opdatering på verserende retssager. 
 

6. Projekt ”Sikker Havn” - yderligere tiltag i forbindelse hermed, v/AS 

Udgangspunkt: sikkerheden på havnen skal være optimal. Krav om bl.a. redningsposter, faste stiger        
på broer, udstyr til bekæmpelse af forurening, hjertestarter og nødplaner. Tiltag Implementeres lidt 
efter lidt. PT mangler faste redningsstiger på bro 1 og 2. Forventes udført ultimo 2023. Mangler 
markering på pæle af redningsposter. Certificering forventes i 2024. 
Forslag: Repræsentanter for havnekontoret kan besøge havnens foreningerne og informere om 
redningselementer, så flere personer uddannes i brug af disse.  

 
7. Diverse meddelelser 

a. Havnekontoret, v/AS 
Svenske gæstesejlere udebliver i forhold til tidligere år. Skyldes primært Inflation og 
valutakurs. Forhåbentlig besøges havnen stadig af tyske og hollandske gæstesejlere i august 
måned. 
Forslag til nyt koncept for Havnefest fra eventvirksomhed. Skal være i samarbejde med 
erhvervsdrivende på havnen og må ikke beslaglægge de to p-pladser i dagevis. Et vellykket 
arrangement vil have en positivt PR-værdi for havnen. AS undersøger nærmere.  
På næste møde diskuteres hvad vi vil have af aktiviteter på havnen og hvad havnens rolle 
skal være. 

 
b. Bådpladslejerne, v/RP & JT 

Hvad er er planerne for brandstoføen efter eksplosionen? AS oplyste at der kigges på 
mulighederne for modernisering af anlægget. Endnu ikke afgjort hvorvidt den gamle 
platform kan renoveres og godkendes til fortsat brug.  
 

c. Rungsted Sejlklub, v/RP 
Tæt på aftale om samarbejde med IBM Sejlklub med 80 medlemmer, som har fire både i 
havnen. 

      Instruktør/ambassadør for Søsportens Sikkerhedsråd som kan føre til flere aktiviteter. 
      Klubben har anskaffet en RIB. 
      Der er indført venteliste til sejlerskolen. 
 
d. KDY, v/LV. 

Klubben er vært for Europajolle DM i august. 
 
 
 
 
 
 
 



 

 

e. Søsportsklubberne, v/EM 
Der har været et fint samarbejde omkring afholdelse af Sankthansarrangement. 
Vinterbaderne er på vej med ønske til byggefelt på ny udgave af Syd-molen. 
 

 
f. Erhvervsforeningen, v/KN 

    Intet nyt. 
 

8. Eventuelt: 
Forslag om at hæve faste broer (1 & 2) i forbindelse med renovering. AS kommentar: det er 
taget med i renoveringsprojektet 

 
 
 
 
 
 
 
Venlig hilsen 
 
 
Jørgen Thorsell  Anders Söderberg 
Formand   Havnechef 
 
 
Kommende møder: 2023: 11/10 – 13/12 
  2024: (7/2 – 10/4 – 13/6 (torsdag) – 15/8 (torsdag) – 16/10 – 12/12) 
 
Årsmøde  2023: 27/11 
  2024: (25/11) 


